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 Podeu consultar la versió digital d’aquesta revista a www.elprat.cat/revistes, amb enllaços a vídeos i a altres webs.
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J

Y

a estem de ple a l’estiu i 
aquesta revista que teniu a 
les vostres mans és una eina 
per tal que pugueu triar com 
gaudir-lo. En ella, trobareu 
informació sobre les activitats 
de cultura, esportives, formati-
ves i els serveis que estan a la 

vostra disposició al Prat durant els mesos de més ca-
lor. Tot un ventall amb un objectiu: que cada pratenc i 
pratenca triï com vol que sigui el seu estiu.

Qui ja l’està gaudint de valent són els milers d’infants 
i joves que ja estan participant a les activitats que 
han preparat amb molta cura i durant molt de temps 
l’Ajuntament i desenes d’entitats culturals, esportives 
i de lleure de la nostra ciutat. En nom de la ciutat vull 
agrair tot l’esforç i dedicació a totes les persones que 
fan possible els casals i les colònies. Un bon exem-
ple és el personatge que protagonitza l’entrevista 
d’aquest mes, Stefy Gallego, veterana del CB Prat que 
ara es retira, i implicada en els casals d’aquesta entitat. 
Des de l’Ajuntament, seguirem treballant perquè 
tots els infants de la ciutat, amb independència de la 
seva renda, puguin participar en aquests casals, i per 
això enguany hem destinat gairebé un quart de milió 
d’euros a més d’un miler d’ajudes.

I ho fem perquè creiem en una ciutat cohesionada, 
on tothom pugui desenvolupar una vida plena. Això 

a estamos de lleno en 
verano y esta revista que 
tenéis en las manos es 
una herramienta para 
que podáis elegir cómo 
disfrutarlo. En ella aparece 
información sobre las 
actividades de cultura, de-

portivas, formativas y los servicios que están a vuestra 
disposición en El Prat durante los meses de más calor. 
Todo un abanico con un objetivo: que cada pratense 
elija cómo quiere que sea su verano.

Quien ya lo está disfrutando son los miles de niños 
y jóvenes que ya participan en las actividades que 
han preparado con mucho cuidado y durante mucho 
tiempo el Ayuntamiento y decenas de entidades 
culturales, deportivas y de ocio de El Prat. En nombre 
de la ciudad quiero agradecer todo el esfuerzo y 
dedicación a todas las personas que hacen posible los 
casales y colonias. Un buen ejemplo es el personaje 
que protagoniza la entrevista de este mes, Stefy Galle-
go, veterana del CB Prat que ahora se retira, implicada 
en los casales de esta entidad. Desde el Ayuntamiento 
seguiremos trabajando para que todos los niños y 
niñas de la ciudad, con independencia de su renta, 
puedan participar en estos casales, y por ello este año 
hemos destinado casi un cuarto de millón de euros a 
más de un millar de ayudas.

Y lo hacemos porque creemos en una ciudad cohesi-
onada, donde todo el mundo pueda desarrollar una 
vida plena. Ello comienza garantizando el acceso en 

comença garantint l’accés en igualtat de condicions a 
l’educació formal i en el lleure a la infància i l’adoles-
cència, i continua, entre d’altres, defensant el dret de 
les persones a accedir a un habitatge digne. Garantir 
aquest dret, ho he dit sovint, és un dels grans deures 
pendents de la nostra democràcia. I els ajuntaments 
sols no ho podrem fer. Però no per això ens podem 
quedar de braços plegats. Per això acabem de posar la 
primera pedra d’un nou edifici de lloguer assequible a 
l’Eixample Sud, que se suma al que ja està construint 
la Cooperativa Obrera i al qual aviat se sumarà un altre 
de Prat Espais. No serà suficient, però no deixarem 
de defensar el dret a un habitatge digne dels i les 
pratenques.

Obres com aquesta o les de millores que estem fent 
en diverses escoles de la ciutat aprofitant les vacances 
escolars són una mostra de que a l’estiu no deixem 
de treballar per millorar el Prat. I no volem que ho 
deixin de fer altres administracions. Per això al darrer 
plenari vam aprovar una declaració institucional 
que exigeix a la Generalitat en funcions que faci les 
accions necessàries per garantir els serveis sanitaris 
habituals durant l’estiu i contractar el personal sanitari 
necessari per dur a terme aquestes tasques. Des de 
l’Ajuntament i des del Parlament defensarem el dret 
a una sanitat pública i de qualitat. Sempre i en cada 
època de l’any.

Fins al setembre, trieu i gaudiu del vostre estiu al Prat!

igualdad de condiciones a la educación formal y al 
ocio a la infancia y adolescencia, y continúa, entre 
otros, defendiendo el derecho de las personas a ac-
ceder a una vivienda digna. Garantizar este derecho, 
lo he dicho a menudo, es uno de los grandes deberes 
pendientes de nuestra democracia. Y los ayuntami-
entos solos no podremos hacerlo. Pero no por eso 
podemos quedarnos de brazos cruzados. Por ello 
acabamos de poner la primera piedra de un nuevo 
edificio de alquiler asequible en el Eixample Sud, que 
se suma al que ya está construyendo la Cooperativa 
Obrera y al que pronto se sumará otro de Prat Espais. 
No será suficiente, pero no dejaremos de defender el 
derecho a una vivienda digna de los y las pratenses.

Obras como éstas o las de mejoras que estamos ha-
ciendo en varias escuelas de la ciudad aprovechando 
las vacaciones escolares son una muestra de que en 
verano no dejamos de trabajar para mejorar El Prat. Y 
no queremos que lo dejen de hacer otras administra-
ciones. Por eso en el último plenario aprobamos una 
declaración institucional que exige a la Generalitat 
en funciones que realice las acciones necesarias para 
garantizar los servicios sanitarios habituales durante 
el verano y contratar al personal sanitario necesario 
para llevar a cabo esas tareas. Desde el Ayuntamiento 
y desde el Parlament defenderemos el derecho a 
una sanidad pública y de calidad. Siempre y en cada 
época del año.

¡Hasta septiembre, escoged y disfrutad vuestro verano 
en El Prat!

Trieu el vostre millor estiu
LLUÍS MIJOLER
L’ALCALDE

      mijoler
      mijoler
      mijoler
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Més de 3.000 infants i joves 
s’inscriuen als casals i colònies 
d’estiu

A finals de juny 
van començar les 
activitats d’estiu 
per a infants i jo-
ves del Prat, amb 

una àmplia oferta que inclou colònies, 
casals, campus esportius, natació, vela, 
teatre, música, dibuix, pintura, pàdel.... 
Segons les dades disponibles a mitjan 
juny, un total de 3.017 infants i joves 
de la ciutat ja s’havien inscrit en algun 
d’aquests casals, amb una mitjana de 3 
inscripcions per cada participant (s’han 
fet unes 9.000 inscripcions). Els infants 
amb edats compreses entre els 4 i els 
12 anys són els s’han apuntat a més 
activitats i representen la immensa 
majoria de les inscripcions totals.

Com en els darrers anys, les inscripci-
ons s’han fet de manera esglaonada i 
sense cap incidència important. Més 
del 70 % de les inscripcions s’han 

efectuat a través de la pàgina web, per 
davant de les inscripcions a les entitats 
(23 %) i a l’Ajuntament. La modalitat 
per via web s’ha consolidat com la 
preferida per les famílies, impulsada 
durant la pandèmia.

Inscripcions obertes

Durant el que resta d’estiu diverses en-
titats continuaran oferint activitats i les 
inscripcions estaran igualment obertes, 
sempre que hi hagi places disponibles, 
a través del web online.elprat.cat o 
presencialment a les seus de les enti-
tats. En cas que les famílies necessitin 
suport per completar les inscripcions 
en línia, poden contactar amb el servei 
d’assistència OAC 360, trucant al núme-
ro de telèfon 935 954 414, de dilluns 
a divendres de 8 a 20 h, o escrivint un 
correu a oac360@elprat.cat.

L’Ajuntament del Prat vol que 
cap infant o jove quedi exclòs 
de les activitats d’estiu. Per això 
ofereix una línia d’ajuts. Enguany 
s’han atorgat 244.175 € en 1.191 
ajuts. Aquelles famílies a qui se 
n’hagi concedit algun, hauran 
de formalitzar la inscripció 
abans del 17 de juliol. A banda, 
també s’han atorgat ajuts per a 
vetlladors/es per a infants amb 
necessitats especials.

Ajuts per a 
la igualtat 
d’oportunitats 
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L’Estiu + Jove torna 
amb una àmplia 
oferta d’activitats 
gratuïtes
Nàutica, boxa, petanca, cal·listènia, kangoo jump, videojocs, 
bingo musical... per a nois i noies d’entre 12 i 25 anys

T orna l’Estiu + Jove, un 
programa integral d’ac-
tivitats gratuïtes dirigit a 
adolescents i joves d’en-
tre 12 i 25 anys. Des de 

l’1 fins al 26 de juliol, diversos espais de 
la ciutat acolliran una àmplia gamma de 
propostes esportives, culturals i d’oci.

L’Estiu + Jove ofereix un ventall d’ofer-
ta per a tots els gustos. Els aficionats 
a l’esport podran gaudir d’activitats 
nàutiques, així com practicar boxa, 
petanca, cal·listènia o kangoo jump. 
Torneigs de videojocs o un bingo mu-
sical completen el cicle d’activitats.  

A més, un munt d’activitats culturals 
tindran lloc a diferents espais de la 
ciutat durant tot l’estiu. Consulteu 
l’agenda a les pàgines 10 a 17 d’aques-
ta mateixa revista.

Concurs a Instagram:
#triaestiujove

Com a novetat d’aquest any, l’Estiu + 
Jove llança un concurs a l’Instagram 
de @jovesprat per fomentar la pràctica 
esportiva entre els i les joves. Cada 
setmana del mes de juliol es proposarà 
un repte esportiu diferent. Per partici-
par-hi només cal publicar una foto o 
vídeo completant el repte, mencionant 
el perfil de @jovesprat i utilitzant el 
hashtag #triaestiujove.

Els premis es dividiran en dues cate-
gories: 10 abonaments del Club Esport 
Jove per als 10 primers participants de 
14 a 18 anys, i 5 abonaments trimes-
trals al CEM Sagnier per als 5 primers 
participants de 18 a 30 anys.

Inscripció

La participació en totes les activitats 
de l’Estiu + Jove és gratuïta, però algu-
nes requereixen inscripció prèvia. Per 
a més informació sobre el programa 
complet, els horaris i les inscripcions, 
visiteu elprat.cat/estiu/jove.



 VIDA
PRATENCA

A finals de juny va finalitzar l’aboca-
ment anual de sorra a la platja del Prat, 
que ara compta amb una bona superfí-
cie d’arena per garantir amb comoditat 

i seguretat dels banys de sol i d’aigua 
de mar.

Al web elprat.cat/laplatja es pot con-
sultar en temps real a quina hora i per 

on passaran els diferents autobusos 
que connecten la ciutat amb la platja.

La nostra ciutat va celebrar la revetlla 
de Sant Joan amb la tradicional fogue-

ra al barri de la Barceloneta, encesa 
amb la Flama del Canigó, i diverses 

revetlles populars a diversos indrets i 
locals d’entitats de la ciutat.

Per triar les millors opcions d’oci, 
gastronomia i cultura aquest estiu al 

Prat, no et perdis les recomanacions de 
la Ferri. A més, pots ser part de la seva 
aventura fent-li les teves recomanaci-
ons amb el hashtag #triaelteuestiual-
prat. Pots trobar les z de la influencer 

més potablava a Instagram (@ajelprat) 
i al nou canal pratenc de TikTok, @

elpratelmeullocalmon.

ABOCAMENT DE SORRA 
FINALITZAT

ELS AUTOBUSOS A LA 
PLATJA, EN TEMPS REAL

SANT JOAN OBRE LA 
PORTA A L’ESTIU

DEIXA QUE LA FERRI ET 
FACI RECOMANACIONS 

ESTIVALS
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La Colla Castellera del Prat ha arribat 
als 10 anys de vida, commemorats amb 
diversos actes com una diada a la pl. de 
la Vila del Prat en el marc de les Festes 
de Sant Pere i Sant Pau o una exposició 
al Centre Cívic Sant Jordi - Ribera Baixa.

El Prat ha celebrat les festes dels seus 
patrons, Sant Pere i Sant Pau, amb 
diverses activitats organitzades per 
les entitats de cultura popular de la 
Federació El Nus: matinades gralle-
res, tronades, cercaviles, lluïments, 
correfoc, gegants, danses, trabucaires, 
castells de foc, castells...

LA COLLA CASTELLERA 
DEL PRAT CELEBRA EL 
10è ANIVERSARI

FESTES DE SANT 
PERE I SANT PAU

La línea que conecta El Prat con el 
hospital de Bellvitge mantendrá activo 
el servicio durante el mes de agosto. A 
diferencia del pasado año, seguirá pres-
tando servicio con las mismas condicio-
nes que hasta ahora: de lunes a viernes, 
de 7 de la mañana a 3 de la tarde con 
una frecuencia de paso de una hora. 
En sentido contrario, el primer servicio 
comienza a las 7.30 h en el hospital.

EL BUS A BELLVITGE 
FUNCIONARÁ DURANTE 
EL MES DE AGOSTO
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      @PPpratllobregat
      @Ochoappc

      @ERC_ElPrat
      Esquerra El Prat

      gerardvalverdepolo
      gerardv.p
      g.valverde.polo@elprat.cat

Miguel Ángel Ochoa Oliva Jordi Ibern i Tortosa

Gerard Valverde i Polo

(Artículo publicado en la revista municipal en mayo de 2016. Ahora nos 
gastamos más dinero, el alcalde es otro, pero la gestión la misma. Yo sigo 
pensando lo mismo y, para nuestra desgracia, ellos también).

Cada año, 5 millones de euros de los impuestos que pagamos los pratenses 
son destinados por el Ayuntamiento a la limpieza de las calles. A pesar de 
que todos los pratenses contribuimos a ello de igual manera, no pode-
mos decir que todos disfrutemos de igual manera de calles limpias. Este 
problema, por desgracia, no es nuevo. Desde hace mucho tiempo hay calles 
y zonas de nuestra ciudad en las que la limpieza es más que mejorable y, la 
verdad, muchos no entendemos cómo todavía podemos seguir así. 

Todavía pasear por determinados sitios de El Prat es lo más parecido 
a una carrera de obstáculos con “sorpresas” caninas. Y ello a veces por 
culpa de personas que continúan sin usar las papeleras o del importante 
número que siguen sin responsabilizarse de sus mascotas, pero otras, la 
mayoría diría yo, por la dejadez y la pasividad del Ayuntamiento.

El gobierno local no hace todo lo que debe por mantener limpias todas las 
calles, y es que en esto, como en otras cosas, para Tejedor y los suyos toda-
vía hay calles de primera y de segunda. Nosotros no queremos un Prat con 
calles de primera y segunda. Sólo concebimos un Prat de primera; por ello, 
desde el PP estamos preparando propuestas para mejorar la limpieza de 
todas las calles de la ciudad. Espero que el alcalde y su equipo de gobierno 
quieran aprobarlas, pero creo que no será así, ya los conocemos.

En el ple municipal de maig vàrem debatre sobre la voluntat de retornar les 
activitats de la diada de Sant Jordi al seu lloc tradicional de la ciutat. A pesar 
que el vot de l’equip de govern es va trencar, la proposta no va prosperar.
Així i tot, Esquerra Republicana vàrem fer una nova proposta alternativa. 
Una proposta que hem fet arribar per registre a l’equip de govern amb la 
voluntat de treballar sobre ella.

El recorregut que proposem hauria de començar al Frederic Soler (cruïlla 
amb Av. Montserrat), seguir pel carrer Ferran Puig, arribar a la plaça de 
la Vila, continuar pel carrer Jaume Casanovas fins a arribar al parc del 
Fondo d’en Peixo, on es pot acabar la jornada amb una festa amb música 
i promovent la cultura i la llengua catalanes. Durant el dia, hi haurien 
continguts musicals itinerants que farien que la ciutadania es mogués 
per aquest circuit de carrers ocupats per llibreries, floristeries, entitats 
culturals, socials i de lleure. I els partits polítics, que fins ara han ocupat 
llocs privilegiats de la plaça de la Vila, s’haurien de desplaçar cap al parc 
del Fondo d’en Peixo.

Tenim una proposta de futur per donar suport al comerç de proximitat i 
serà amb aquest comerç amb qui desenvoluparem la nostra proposta per 
millorar-la i fer que les entitats, que han deixat de participar a la diada, 
puguin tornar a fer-ho! Si l’equip de govern s’excusa dient que la festa cal 
distribuir-la per la ciutat, si realment volen reactivar la vida social de la 
ciutat, nosaltres els anirem marcant el ritme i els direm com fer-ho! Estem 
convençudes que el Prat pot ser millor!

Passades les festes de Sant Pere i Sant Pau cal avaluar la tasca de l’Ajun-
tament en la gestió de les demandes dels veïns i de les entitats de cultura 
popular. Després de més d’un any d’anar avançant que calia una resposta 
clara del nostre ajuntament, el balanç esdevé ben millorable. Davant dels 
problemes, la nostra actitud no és amagar el cap sota l’ala sinó cercar solu-
cions. Algun cop les nostres propostes no aconseguiran acontentar tothom 
però  intentaran trobar una entesa. Tenim una convicció ferma: la cultura 
és l’ànima d’una ciutat i cal facilitar la tasca als centenars de voluntaris de 
les entitats que contribueixen a què el Prat no es transformi en una ciutat 
dormitori i que omplen de foc i de cultura els carrers. El darrer ple vam 
plantejar una proposta però no vam comptar amb els suports necessaris. 
Un cop més el temps ens ha donat la raó i passades les vacances, per Festa 
Major, ho tornarem a veure. L’Ajuntament i el departament de Cultura han 
d’engegar una reflexió sincera, són els responsables de la situació actual 
i cal que l’esmenin. No pot ser que l’orgull d’acceptar una proposta que 
no és seva ens dugui a anar augmentant els problemes. Ja n’hi ha prou! 
La nostra proposta és respectuosa amb totes les parts i s’ha implementat 
a altres municipis: per evitar friccions entre veïns i entitats s’han comprat 
lones ignífugues protectores finançant-ne una part molt significativa. El 
cost en cap cas ho impedeix. Defensem el dret dels veïns a queixar-se, 
però també el de garantir la continuïtat de les activitats pirotècniques 
pròpies de la nostra cultura popular. Defensem cercar una solució que 
sigui satisfactòria per a les dues parts i que la nostra cultura popular i 
tradicional es segueixi fent als carrers i no a una zona industrial. Esperem 
que alguns reflexionin i ho puguem solucionar per Festa Major.

Calles de El Prat Sant Jordi 2025

Protegir els veïns i garantir la cultura popular

ESPAI DELS GRUPS MUNICIPALS



      @PerezJP_

      @pratVox
      @pratVox

      @decidimosprat
      decidimosprat

Juan Pedro Pérez Castro Alba Bou Jordà

Rafael Millán Carracedo Agustín Mataró Soto

Hagamos un poco de historia. Mi primera responsabilidad en el Ayunta-
miento fue como responsable del área de Promoción Económica. Desde 
entonces siempre he mantenido un contacto estrecho con empresas 
y comercios de la ciudad. Los socialistas de El Prat defendemos que es 
fundamental que el sector económico y la administración pública tengan 
una relación fluida. Y en estos tiempos de cambio, mucho más.

Escucho las necesidades de las empresas, sé de sus problemas buro-
cráticos y me explican las necesidades laborales de cada sector y cómo la 
formación profesional puede cubrir estos puestos de trabajo y adaptarse 
a la demanda empresarial. 

Si queremos avanzar en más empleo, más competitividad y mejores 
condiciones, la colaboración público-privada es fundamental. Necesita-
mos crear talento, y retenerlo, para que la gente estudie, trabaje y viva en 
El Prat ocupando empleos de calidad. No podemos permitir que cierren 
más comercios o que algunas empresas se marchen de El Prat a municipi-
os de nuestro entorno.

La ciudad necesita de empresas y comercios fuertes para dotar de pros-
peridad al municipio. Por eso, os tendemos la mano para seguir creciendo 
juntos, porque con una administración cercana llegaremos más lejos. 

Nos volvemos a leer en septiembre, que ya os anuncio que vendrá carga-
do de buenas noticias. ¡Os deseo unas buenas vacaciones!

En aquests darrers dies hem col·locat la primera pedra d’una altra promo-
ció d’habitatge públic a l’Eixample Sud, de nou en una parcel·la municipal 
que l’Ajuntament ha cedit a dues fundacions sense ànim de lucre, que 
construiran 135 habitatges protegits de lloguer assequible. Això serà possi-
ble gràcies a la col·laboració i finançament municipal i dels Fons Europeus. 
De fet, som una de les ciutats catalanes que més fons europeus han pogut 
captar per continuar ampliant el parc públic d’habitatges. A banda, al Prat, 
estiu és sinònim d’una multitud de propostes de lleure, educatives, culturals 
i esportives per a tots els públics. Mol especialment per als infants i joves, 
que tenen al seu abast infinitat de casals i colònies. No es tracta només de 
facilitar la conciliació de les famílies treballadores en un moment en què 
els infants ja fan vacances i els progenitors encara no. Aquestes activitats 
són també eines per continuar fomentant l’aprenentatge i la socialització. 
I fer-les accessibles per a tothom és fonamental si volem ser una ciutat 
cohesionada. Per això l’ajuntament garanteix l’accés a tothom mitjançant 
l’ajut a més de 1.600 famílies, perquè ningú es quedi sense oportunitats. De-
fensa del dret a l’habitatge, foment de l’educació, i promoció d’una societat 
cohesionada són alguns dels principis que ens regeixen al Prat. I que volem 
també per a la resta de catalans i catalanes. Per això els Comuns insistim i 
treballem perquè Catalunya tingui un govern progressista, progressista de 
debò, que s’esforci a garantir que la sanitat pública tingui tots els mitjans 
necessaris, que faci possible un sostre digne per a tothom, que faci front a 
l’emergència climàtica i que rebutgi inversions que especulen amb el nostre 
territori. Al Prat i a Catalunya, governs d’esquerres. Seguirem treballant per 
aconseguir-ho aquest estiu, que desitjo que gaudiu amb plenitud.

Vox El Prat lo conforma gente como tú, gente trabajadora, autónomos, 
jubilados, amas de casa, estudiantes… Sabemos lo que cuesta llegar a 
final de mes, sabemos lo que es tener que hacer malabares para llenar el 
carro de la compra y sabemos lo que es ahorrar todo el año para, en el 
mejor de los casos, poder irte unos días de vacaciones.

Por otro lado, tenemos: Un equipo de gobierno que se dedica todo el 
año a hacerte la vida más difícil, que no le importa que te tengas que 
cambiar de coche por su capricho de instalar la dichosa ZBE, que no le 
importa que no puedas estacionar, que por su mala gestión te quedes sin 
poder ir en tu coche a nuestra playa y que mira para otro lado cuando la 
inseguridad aumenta. Que se dedica a crear por capricho una segunda 
plaza de intendente a sabiendas que no se puede, con un coste de más 
de 70.000 euros, sumado al más de un millón en cargos de confianza. Esto 
pasa cuando no sabes lo que cuesta ganar un euro.

El postureo forma parte de la vida política de El Prat, nosotros no juga-
mos a ese juego, nosotros nos preocupamos por ti, queremos que puedas 
irte de vacaciones sin miedo a que te okupen la vivienda, que puedas 
llenar el carro de la compra, que puedas aparcar y salir a la calle sin miedo 
a que te roben, que tu hijo tenga una educación también en castellano. 
Queremos expresar nuestro más sincero agradecimiento a todos los que 
confiaron en Vox en las elecciones europeas. Vuestro apoyo es nuestra 
fuerza y seguiremos trabajando con pasión y compromiso por un futuro 
mejor para todos. ¡Gracias!

El día 23 de noviembre del 2023, el grupo municipal Jóvenes y Pensio-
nistas Decidimos presentó una moción por nuestra Sanidad Publica que, 
lamentablemente, fue rechazada por el equipo de gobierno de Comunes 
y PSC. Nuestro grupo manifestó que compete a todos los poderes públi-
cos organizar y tutelar la sanidad pública, a través de medidas preventivas 
y de las prestaciones y servicios necesarios. Solicitamos una reunión con 
el conseller de Sanidad, Manuel Balcells, que en este momento se encuen-
tra en funciones y delega en el director del sector sanitario de Hospitalet 
y de El Prat, David Fernández, que nos recibió el 27 de mayo. Le alertamos 
sobre la falta de médicos en la atención primaria y de especialistas. 

Sobre la falta de médicos alegó que no existía demanda, puesto que 
en las oficinas de desempleo no hay demandantes. Es del todo normal 
que nuestros médicos emigren porque en su país no están remunerados 
de manera justa, se prima más a la clase política como son los cargos de 
confianza. Se comentó también la cantidad de horas de espera que se 
producen en las urgencias de Bellvitge, llegando en muchos casos a más 
de 10 horas. Ello se produce por la falta de médicos en los CAP y las defi-
ciencias de atención de los CUAP, dándonos razón a nuestra exposición, 
pero aquí tampoco nos dio solución alguna. 

Dada la degradación de nuestra sanidad pública y de su progresiva 
privatización, Jóvenes y Pensionistas Decidimos no vamos a resignarnos 
en defender nuestro derecho fundamental. Ayúdanos a defenderla. Por 
un Prat de tod@s.

Tender la mano a las empresas y comercios locales Al Prat i a Catalunya, governs d’esquerres

¿Te vas de vacaciones? La salud es un derecho

      @alba_bj
      @elPratenComu
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Nueva promoción de vivienda 
protegida de alquiler en el 
Eixample Sud
Un paso más en el objetivo del Ayuntamiento de El Prat de doblar la oferta 
actual de este tipo de pisos en la ciudad

E l 1 de julio se puso 
la primera piedra de 
la segunda de las 
tres promociones de 
vivienda protegida 

de alquiler social del Eixample Sud. En 
este caso se trata de dos edificios que 
se levantarán en un solar municipal si-
tuado en la Carretera de l’Aviació, junto 
al barrio de La Granja, que sumarán 
135 viviendas. La parcela, de 2.320 m2 
y valorada en casi 2 millones de euros, 
es del Ayuntamiento, que cede su uso 
durante 75 años para que se cons-
truyan los pisos por un valor cercano a 
los 20 millones de euros.

El desarrollo y gestión de la promoción 
estará acompañada por la empresa 
municipal de vivienda, Prat Espais, 
y corresponderá a las entidades sin 
ánimo de lucro Fundació Família i 
Benestar Social y Fundació Hàbitat 3, 

que contribuirán al proyecto con 14,8 
millones de euros. La financiación de la 
construcción proviene principalmente 
del ICF (Institut Català de Finances).

Con el parque público y cooperativo de 
vivienda que se incorporará a la ciudad 
en el Eixample Sud, El Prat doblará el 
número de pisos protegidos, públicos, 
cooperativos o sociales, de alquiler exis-
tentes actualmente en la ciudad. 

Aparcamientos para
coches y bicis

Se prevé que la obra esté finalizada 
antes de junio de 2026, y supondrá 
la creación de dos edificios, uno de 
planta baja más cinco y otro de planta 
baja más siete, además de una planta 
sótano que ocupará toda la manzana 
y dará aparcamiento a todas las vivi-

endas de los dos edificios. El proyecto 
prevé la creación de cuatro locales 
y 144 plazas de aparcamiento para 
vehículos, vinculadas a cada vivienda 
y que se pagarán aparte del alquiler 
del piso, siempre que las personas 
inquilinas estén interesadas en su uso. 
Además, en el sótano y plantas bajas 
habrá también aparcamientos para 
bicicletas.

Hogares y rentas para 
familias diversas

Para dar respuesta a las necesidades 
de familias y personas de todo tipo, 
la promoción incorporará diferentes 
modalidades de pisos. Así, de los 135, 
habrá 19 de una habitación (39,47 m2 
de superficie útil); 28 de dos habitaci-
ones (54,11 m2) y 88 de 3 habitaciones 
(72,76 m2). Todos ellos dispondrán 
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“El Ayuntamiento solo no puede 
dar respuesta a esta necesidad 
de vivienda, pero ante la inacción 
durante décadas de las diferentes 
administraciones competentes, 
los municipios debemos aportar 
soluciones a los problemas”.

Lluís Mijoler
Alcalde de El Prat

de un baño, sala de estar, comedor y 
cocina y una terraza.
A fin de favorecer el acceso a un hogar 
a los colectivos en situación de vul-
nerabilidad, la mitad de las viviendas 
estarán calificadas con un régimen es-
pecial, lo que permite establecer unas 
rentas aún más bajas. Así, el alquiler 
de los de una habitación oscilará entre 
260 y 300 euros; los de dos habitacio-
nes, entre 358 y 405 euros; y los de tres 
habitaciones, entre 484 y 548 euros. 
Se reservarán la mitad de las viviendas 
para jóvenes y otros colectivos, como 
personas mayores, víctimas de la vio-
lencia de género, familias que hayan 
perdido su hogar, viviendas gestiona-
das por fundaciones sociales , etc.

Fondos europeos

La promoción se ha beneficiado de 
una subvención de 4,8 millones de 
euros provenientes de los fondos eu-
ropeos Next Generation, financiación 
que tiene como objetivo promover 
proyectos con carácter innovador o 
sostenible. En este caso, los edificios 
que se construirán tendrán la máxima 
certificación energética, que se conse-
guirá, entre otros, graciavs a la au-
toproducción de energías renovables 
mediante instalaciones fotovoltaicas y 
equipos de aerotermia.

Este proyecto no es el único de 
vivienda de pisos protegidos 
de alquiler que se hará con 
fondos europeos en el Eixample 
Sud. La Cooperativa Obrera de 
Viviendas ya está desarrollando 
una promoción de 101 vivien-
das en una parcela cedida por 
el Ayuntamiento a la avenida 
Onze de Setembre. Además, a 
mediados de junio se publicó la 
licitación de otra promoción, en 
este caso directamente de Prat 
Espais, que se ubicará en la calle 
Jaume Casanovas, también en el 
Eixample Sud, con 72 viviendas y 
alquileres aún más bajos. 

Otros proyectos 
en marcha

Escanegeu aquest codi QR per 

veure un vídeo a elprat.tv

“Tras décadas de escasez en la 
construcción de vivienda protegida 
hay que agradecer la iniciativa con-
junta de los promotores sociales 
y del Ayuntamiento de El Prat por 
revertir la situación”.

Sílvia Grau
Directora de la Agència 
d’Habitatge de Catalunya

“Dentro del ámbito social estamos 
especializados en el más social, 
como son las familias más vulnera-
bles o las que están en situación de 
emergencia”.

Carme Trilla
Presidenta de Hàbitat 3

“Nuestra fundación, con más de 30 
años de experiencia en la cons-
trucción, aportará a la promoción 
nuestra veteranía”.

Josep Maria Puig
Presidente de la Fundació 
Família i Benestar Social

Las personas interesadas en 
acceder a estas promociones 
primero deben inscribirse en el 
Registro de Solicitantes de Vivi-
enda con Protección Oficial de 
Cataluña, un trámite que se pue-
de realizar en las oficinas o en la 
web de Prat Espais (pratespais.
com), y renovar anualmente esta 
inscripción. Las bases específicas 
para esta promoción de la Car-
retera de l’Aviació se publicarán 
previsiblemente el año que 
viene. Los alquileres tendrán una 
duración mínima de siete años 
y, en el momento de renovarlos, 
las familias inquilinas deberán 
acreditar que siguen mantenien-
do los criterios de acceso.

¿Cómo acceder 
a una vivienda?

Más información aquí:
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El Prat, una ciutat 
amable per a les 
bicicletes

Reptes de ciutat

C ada cop més ciutats 
europees promo-
uen la bicicleta per 
aconseguir una 
mobilitat més soste-

nible, neta i fluida. El Prat és una ciutat 
ideal per moure-s’hi a peu i en bici: és 
plana i compacta. La majoria de la gent 
va a peu, però cada cop més ho fa en 
bicicleta, un mode de transport eficient 
i sostenible que l’Ajuntament promou. 

De fet, el consistori del Prat s’ha 
adherit recentment a la Declaració Eu-
ropea per l’Ús de la Bicicleta. L’objectiu 
és reconèixer aquest vehicle com un 
dels mitjans de transport més sosteni-
bles, accessibles, inclusius, econòmics i 
saludables de què actualment dispo-
sem i, al mateix temps, situar-lo com a 
peça imprescindible per aconseguir la 
descarbonització en les ciutats.

De fet, el Prat forma part, des de l’any 
2011, de la Red de Ciudades y Terri-

torios por la Bicicleta (redbidi.org), i 
des de 2015 està present a la junta de 
l’associació, que és d’àmbit estatal (ara 
està integrada per més 150 adminis-
tracions públiques) i té la seu a l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona.

Al Prat, des de fa anys es desenvolupen 
diverses accions per convertir aquest 
mitjà de transport en prioritari. Per fer-
ho, es treballa per desenvolupar xarxes 
ciclistes segures i coherents, així com 
diverses modalitats d’aparcament per 
facilitar l’ús de la bicicleta a tot tipus 
de públics, maximitzant els beneficis 
individuals i col·lectius de l’ús d’aquest 
mitjà de transport.

Ordenança de circulació

L’Ajuntament del Prat va aprovar l’any 
2022 una ordenança de circulació que 
limita la velocitat a 30 km/h a tot el nu-
cli urbà, convertint-lo d’aquesta mane-

ra en un territori peladable. A més, de 
manera progressiva es van traslladant 
els carrils bici de la vorera a la calçada 
allà on sigui possible la convivència 
segura amb els vehicles de motor. 

Anella de carrils bici

Actualment s’està culminant una anella 
de carrils bici segregats per les rondes 
de la ciutat amb l’objectiu de connectar 
el centre urbà amb les principals zones 
d’activitat econòmica i la platja. 

Aparcaments per a bicicletes

Pel que fa a les infraestructures d’apar-
cament, el Prat compta amb més de 
500 places d’estacionament per a 
bicicletes a la via pública i 22 mòduls 
d’aparcament segur i gratuït Bicibox 
(bicibox.cat) incloent-hi un de gran 
capacitat al Mas Blau, que es construirà 

Moment de la darrera edició de la Festa de la 

Bicicleta, una activitat anual que se celebra a 

la ciutat per promoure l’ús d’aquest vehicle.



Reptes de ciutat

Sílvia Casorrán

Quin és l’objectiu principal de la Red?
Que tots els carrers i connexions interur-
banes del país siguin segures per a la 
bicicleta. Això topa amb dues resistènci-
es: al canvi i a treure espai al cotxe. 

Això vol dir carrils segregats?
En vials amples, amb molt de trànsit, 
velocitat elevada i diversos carrils, són 
necessaris. Però, per exemple, en el 
cas del Prat, on tota la xarxa urbana 
està limitada a 30, està ben senyalit-
zada, amb prioritat per a la bici, amb 
la majoria de carrers d’un sol carril..., 
no calen carrils bici a tot arreu. En 
molts casos tampoc no hi cabrien. 
Una novetat important que s’aplicarà 
properament a nivell estatal és que en 
els carrers 30 les bicis podran circular 
contrasentit, com ja passa a molts 
països europeus.

En vials compartits de vegades es 
produeix assetjament dels cotxes.
La normativa estableix que les bicis, 
per seguretat, han de circular pel mig 
del carril i no poden ser avançades, i 
l’assetjament per part dels cotxes (tocs 
de botzina, accelerades, circular-hi 
massa a prop) és una infracció. Així 
ho recull l’ordenança de circulació i, 
concretament al Prat, hi ha un protocol 
contra l’assetjament viari que la Policia 
Local ha de fer complir. El més fort ha 
de cuidar el més feble, això és educa-
ció viària bàsica. 

Isa Gonzalo Isla

Secretària General de la Red de 
Ciudades y Territorios por la Bicicleta

“Topem amb dues 
resistències: al canvi i a 
treure espai al cotxe”

Carril bici de la ronda de Llevant.

Secció que tracta en profunditat aspectes estratègics per al futur del Prat i la seva gent.

durant les pròximes setmanes. Aquests 
serveis s’ampliaran properament amb 
nous mòduls al costat de l’estació de 
Renfe i a dues estacions de metro per 
facilitar la intermodalitat.

AMBici

Des del gener de l’any passat, el Prat 
forma part del servei metropolità i 
públic de bici elèctrica compartida, 
AMBici (ambici.cat), integrat per una 
quinzena de municipis i que es preveu 
que en el futur es fusioni amb el Bicing 
de Barcelona. De moment, però, ja hi 
ha estacions d’intercanvi a diferents 
entrades de la capital catalana per 
poder fer un “transbordament” segur 
entre les bicicletes de l’AMBici i les del 
Bicing.

El municipi amb més desplaçaments 
interns (sense sortir de la ciutat) de 
l’AMBici és justament el Prat, amb un 

91 %. Les estacions situades a prop de 
les parades de transport públic són les 
més utilitzades. 
L’EuroVelo passa pel Prat

És interessant destacar que per la nos-
tra ciutat passa l’EuroVelo (eurovelo.
com), una xarxa de 17 rutes ciclistes de 
llarga distància que travessen Europa 
de cap a cap. Pel Prat hi passa la ruta 
8, etapa 35. Aquest projecte té com a 
objectiu promoure els viatges soste-
nibles, millorar la qualitat de les rutes 
i fomentar l’intercanvi d’experiències 
entre els estats i regions europees.

Podeu escoltar l’entrevista 

sencera en aquest QR

El Biciregistre és una manera 
de facilitar la recuperació de les 
bicicletes robades o perdudes. El 
registre és gratuït i ofereix dues 
modalitats: un registre online 
gratuït i un registre amb un kit 
de marcatge de vinils per 7 €, 
disponible a través d’Internet 
i que es pot recollir a l’OIAC 
(Casa de la Vila). Trobareu tota la 
informació sobre el Biciregistre a 
biciregistro.es

El Biciregistre, 
una opció contra 
els robatoris 
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El volumen de delitos en El Prat 
se mantiene y el tiempo de 
reacción policial se acorta
Más de la mitad de los hechos delictivos contabilizados en el municipio se producen en el 
aeropuerto y el Splau y no tienen afectación en la convivencia en la ciudad

a Junta Local de 
Seguridad de El Prat, 
que agrupa a los 
diferentes cuerpos 
policiales que operan 
en el municipio, se 
reunió en junio para 

evaluar los indicadores de 2023 y defi-
nir los objetivos de futuro. 

En El Prat se produce una media de 77 
delitos anuales por cada 1.000 habi-
tantes, una cifra ligeramente superior a 
la media provincial y que se mantiene 
relativamente estable en los últimos 
años -exceptuando los afectados por 
la pandemia-.

Este indicador de la delincuencia en 
la ciudad se obtiene tras restar al dato 
global del territorio municipal los he-
chos que se producen en el aeropuer-
to del y en el centro comercial Splau, 
que representan el 56 % del total. En 
este sentido, el inspector jefe de la 
Policía Local, Rafael Pino, ha vuelto a 
insistir en la necesidad de analizar de 
forma separada estas realidades para 
poder actuar adecuadamente: “sin la 
segregación de datos, la acción policial 
a pensar y llevar a cabo será diferente”.  
De hecho, el Pleno municipal ha apro-
bado una moción instando al Ministe-
rio de Interior a utilizar indicadores de 
delincuencia fiables y útiles, con datos 
desglosados de los hechos conocidos 
en la ciudad y en el aeropuerto. 

Más detenciones

Los datos también ponen de mani-
fiesto una evolución ascendente del 
número de detenciones en la ciudad, 
que alcanzó en 2023 una cifra sensi-

blemente superior a la media de los 
municipios del entorno. Este dato se 
explica por los operativos conjuntos 
entre Policía Local y Mossos d’Esqua-
dra contra la producción y el tráfico 
de marihuana. Ambos cuerpos se han 
propuesto mantener su cooperación 
en este ámbito, que tantos frutos está 
dando, y en otros como los robos en 
vehículos o en domicilios.

Más rápidos y más cercanos

Cabe señalar la reducción que se ha 
producido en el tiempo de llegada de 
los agentes cuando se recibe un aviso, 
que se ha situado por debajo de los 
8 minutos. En relación con la tipolo-
gía de actuaciones, las del ámbito de 
proximidad (asistencia, incivismo…) 
son las más habituales, con un 33 %, 
seguidas por las de seguridad ciudada-
na, con un 31 %.

Los y las agentes de la Policía 
Local de El Prat han incorporado 
recientemente a su equipamien-
to cámaras de grabación perso-
nales, o cámaras corporales. El 
objetivo de estos dispositivos, 
que se llevan en el pecho, es 
poder grabar audio y video la 
actuación de los agentes y su in-
teracción con la ciudadanía, a fin 
de poder aportar posteriormente 
las grabaciones como prueba en 
un juicio, en caso necesario. De 
esta forma, las cámaras permiten 
garantizar la seguridad jurídica 
tanto de la actuación policial 
como de la ciudadanía.

Cámaras de 
grabación 
personales

L
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L’EOI del Prat oferirà el C2 
d’anglès a partir de setembre
El Nivell Avançat C2, que es fa durant dos cursos, és la màxima expressió del domini 
d’un idioma estranger i permet comunicar-se amb total fluïdesa i precisió en 
qualsevol context

L ’oferta educativa 
de nivells avançats 
d’idiomes ha anat 
guanyant importàn-
cia en els últims anys. 

Un dels màxims exponents d’aquest 
nivell d’excel·lència és el Nivell Avan-
çat C2 d’anglès, que es va començar 
a impartir de manera experimental a 
diverses escoles oficials d’idiomes (EOI) 
de Catalunya el curs 2019-2020. L’EOI 
del Prat va començar a oferir el nivell 
C2.1 el setembre de 2023, i el setem-
bre vinent completarà el cicle amb el 
nivell C2.2.

Aquest nivell, que es cursa en dos anys 
amb un total de 260 hores lectives, 
té com a objectiu principal capacitar 
l’alumnat per a l’ús de l’idioma sense 
cap mena de dificultat, amb un grau 
de qualitat propi d’un parlant culte. 
Per assolir aquest nivell, els estudiants 
han d’adquirir competències, estra-
tègies i continguts que els permetin 
interactuar, comprendre i produir una 
àmplia gamma de textos orals i escrits, 
tant en l’àmbit personal, públic i pro-
fessional com educatiu.

Cal tenir el C1 o equivalent

Per accedir al Nivell Avançat C2 d’an-
glès cal tenir prèviament el certificat 
de Nivell Avançat C1 o equivalent. Un 
cop matriculats, els estudiants han de 
dedicar un nombre important d’hores 
d’estudi i pràctica de les diferents habi-
litats fora de l’aula, com llegir textos de 
diversos gèneres, escoltar produccions 
orals i buscar oportunitats per interac-
tuar en anglès.

L’avaluació d’aquest nivell es basa en 
els objectius generals i per destreses 
del currículum, amb una avaluació 
contínua al llarg dels dos cursos i una 
prova final de certificació. Superar 
satisfactòriament aquest procés d’ava-
luació permet obtenir el títol corres-
ponent al Nivell Avançat C2 d’anglès, 
expedit pel Departament d’Educació.

Com em puc apuntar a l’EOI?

Trobareu tota la informació al web 
eoidelprat.cat.

“Cal ser constant i
treballar a casa”

“Per obtenir el C2 cal ser molt 
constant i treballar a casa, ja que hi 
ha habilitats com la lectura o l’ús 
de la llengua que no es practiquen 
tant a l’aula. El repte més gran 
d’aquest nivell és el vocabulari. 
També abunden els idioms (frases 
idiomàtiques), els phrasal verbs i 
la formació de paraules. Un altre 
gran desafiament és l’amplitud 
temàtica. Al C2 es pressuposa 
una cultura general extensa i un 
bon coneixement de l’actualitat. 
Escoltar música, veure sèries, 
escoltar pòdcasts i veure pel·lícules 
en versió original és gairebé 
imprescindible”.

Matea Bradicic
Ha cursat el nivell C2.1 i 
vol fer el C2.2

L’EOI del Prat oferirà el C2.2 
d’anglès a partir de setembre

Anglès: Des de nivell bàsic (A1) 
fins avançat (C2).
Francès: Des de nivell bàsic (A1) 
fins intermedi (B2.2).
Alemany: Des de nivell bàsic (A1) 
fins intermedi (B2.1)

Nivells que 
s’imparteixen
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A l’octubre, nova temporada
del Teatre L’Artesà
L’equipament ha tancat al juny una 
temporada amb més de 4.900 entrades 
venudes i es prepara per a una nova 
programació d’arts en viu

E l Teatre L’Artesà va 
posar punt i final a 
una nova temporada 
el passat 2 de juny, 
després de quatre 

mesos de programació on prop d’una 
vintena de propostes han portat a la 
ciutat noms reconeguts de les arts en 
viu. Amb 4.916 entrades venudes i un 
85 % de l’ocupació total dels espais 
al llarg de la temporada, entre febrer 
i maig hem pogut veure a L’Artesà 
artistes com Emma Vilarasau, Mario 
Gas, Pablo Remón, Miki Esparbé, María 
Rodríguez y Rodrigo Cuevas o propos-
tes tan potents com Jauría, Para cuatro 
jinetes, M.A.R. y Osmose. 

Més de 2.700 alumnes

Una temporada que acaba també tan-
cant un curs més del projecte educatiu 
Camins Vius a les escoles públiques, 
amb més de 2.700 alumnes que han 
treballat alguna de 15 propostes peda-
gògiques oferides, o la primera edició 
de l’Aula de Creació, per on han passat 
artistes com Marcos Morau, Andrés 
Lima o Pablo Messiez.

Teatre a l’Ombra

Durant l’estiu podrem gaudir de la pro-
gramació de Teatre a l’Ombra i ja po-

deu prendre nota de dues dates molt 
importants per a la tardor: el 6 d’octu-
bre tindrà lloc l’acte de presentació de 
temporada i dimarts 8 d’octubre, com 
sempre a les 17 h, s’iniciarà la venda 
d’entrades per a tota la temporada. A 
final d’aquest mes de juliol es podran 
conèixer totes les propostes d’Arts en 
Viu a través de la web teatrelartesa.cat, 
però us en fem ja un petit avançament 
dels artistes i companyies que puja-
ran a l’escenari de L’Artesà durant els 
mesos de tardor i hivern. La tempo-
rada octubre ’24 – gener ’25 portarà, 
entre moltes altres propostes, a José 
Sacristán, La Calórica, Vicky Luengo, 
LaPerla29 o Los Torreznos!
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El Prat acollirà la biennal d’art 
contemporani Manifesta
La ciutadania podrà accedir amb entrada a la Casa Gomis, a la finca de la Ricarda, de 
manera estable durant gairebé tres mesos a la tardor

M anifesta és 
una biennal 
d’art con-
temporani 
europea que 

canvia de ciutat cada dos anys. En 
aquesta quinzena vegada supera, per 
primera vegada, l’abast municipal i 
s’adreça a diferents ciutats de la regió 
metropolitana. El Prat serà una de les 
dotze seus participants.

Entre el 8 de setembre i el 24 de no-
vembre del 2024, Manifesta 15 Barce-
lona Metropolitana oferirà una àmplia 
programació d’activitats culturals de 
formats diversos que tenen com a eix 
temàtic la transició ecosocial i conviden 
a repensar la forma de vida urbana.

Manifesta uneix diferents projectes a 
través de tres clústers situats a la regió 
metropolitana de Barcelona. La zona 
del delta del Llobregat tindrà com a 
seu principal la Casa Gomis del Prat 
i tractarà la temàtica “Equilibrant el 
conflicte”, abordant el debat entre la 
preservació ecològica i el creixement 
econòmic, urbanístic i aeroportuari.

Aquest espai acollirà diferents interven-
cions artístiques nacionals i internaci-
onals com Lola Lasurt, Elmo Vermijs o 
The Embassy of the North Sea.

El programa complert d’artistes 
principals ja es pot consultar al web 
manifesta15.org. Les tres seus 
principals es podran visitar a través 
d’una entrada única de 15 € que ja es 
pot adquirir a través del mateix web i 
té múltiples descomptes.

Cada ciutat participant disposa 
d’una setmana específica on 
es concentra la proposta de 
programació local, la Focus Week. 
Durant la setmana del 19 de 
novembre, el Prat tindrà el prota-
gonisme, amb un programa molt 
divers en formats i temàtiques 
que plantejarà, des de diferents 
perspectives, preguntes i respos-
tes als reptes ecosocials globals 
del món contemporani: la crisi 
climàtica, la transició energèti-
ca, la sobirania alimentària, les 
relacions interespècies etc...

Durant la setmana hi haurà 
debats, taules rodones, presen-
tacions de projectes artístics, es-
pectacles escènics, als diferents 
centres culturals de la ciutat i a 
l’estructura mòbil itinerant de 
ciutat a ciutat, que s’ubicarà a 
la plaça de Catalunya durant la 
Focus Week. També s’organitza-
ran visites en grup a la progra-
mació artística d’algunes seus 
Manifesta.

L’esdeveniment està obert a 
artistes, escriptores, col·lectius 
de defensa del territori, investi-
gadores, pratencs i pratenques 
interessades en l’art, la cultura i 
l’ecologia. 

Consulteu el detall de programa-
ció a elprat.cat/manifesta.

M15+ El Prat, 
la proposta 
local dins de la 
Biennal

Moment de la presentació del programa local Manifesta 15, que es 

va fer el passat mes de juny al Centre d’Art Torre Muntadas. 

Manifesta permetrà que es 
pugui visitar la Casa Gomis, a la 
finca de la Ricarda, un fet inèdit 
atès que normalment només s’hi 
pot accedir amb les visites de 
Porta del Delta, escasses i amb 
una llarga llista d’espera. La Casa 
Gomis, que es podrà visitar amb 
entrada general per 15 €, és una 
joia arquitectònica pratenca 
molt poc coneguda.

Visites a la 
Casa Gomis
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“El bàsquet m’ha fet 
millor persona”

Entrevista a Stefy Gallego, exjugadora de bàsquet

El 3 de juliol passat es va celebrar 
al saló de plens de la Casa de la 
Vila un acte oficial de reconeixe-
ment a Estefania (Stefy) Gallego, 
que durant molts anys ha estat 
capitana de l’equip femení del 
Club Bàsquet Prat. Nascuda el 
març de 1988, Gallego continua-
rà fent d’administrativa del club i 
coordinant el campus d’estiu de 
l’entitat potablava. Ha estat una 
referent per a les jugadores més 
joves i una basquetbolista de joc 
intel·ligent, destacant especial-
ment en el llançament de triples. 
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Has jugat a bàsquet durant molts 
anys?
Durant 25 temporades. Tot i que de pe-
tita jo volia jugar a futbol, però el meu 
pare no em va deixar. Després vaig vo-
ler fer tennis, però tampoc vaig poder 
perquè era molt car... Al final, animada 
per una amiga de la meva germana 
que feia bàsquet, vaig apuntar-me 
l’any 1999 al Bàsquet Prat Femení, que 
després seria l’AE Bàsquet Pratenc. 
Jugàvem a la pista coberta Marcilla, al 
Fondo d’en Peixo. Jugava amb la meva 
germana, ens ho passàvem molt bé 
i allà vaig aprendre molt i vaig fer les 
primeres amistats dins del món del 
bàsquet. L’any 2009 vaig passar al CB 
Prat, i fins al final.

“Sempre he lluitat 
pels colors de la 
meva ciutat”

Tot i tenir ofertes d’altres clubs, no 
has marxat mai del Prat.
Sí, el meu pare rebia trucades d’al-
tres clubs, fins i tot del Barça, que em 
volien fitxar, però jo mai he volgut 
marxar del Prat. Es pot dir que sempre 
he lluitat pels colors de la meva ciutat.

Al CB Prat has passat per tots els 
nivells, oi?
Sí, vaig començar a la categoria més 
baixa i he arribat, aquesta darrera 
temporada, a Supercopa Catalana. Ha 
estat una temporada molt dura, crec 
que haguéssim pogut tenir millors 
resultats si no haguéssim patit una 
sèrie d’incidents, hem tingut tres 
entrenadors diferents, i la categoria era 
molt exigent. Però alhora l’hem gaudit 
moltíssim, jo la recordaré sempre. 

El darrer partit va ser molt emocio-
nant, amb el pavelló ple corejant el 
teu nom, fent-te un homenatge per 
part del club...
Sempre m’havia imaginat jugar en un 
pavelló ple, però és que, a més, gaire-
bé tothom havia vingut per mi. Va ser 
increïble. És un record inesborrable. Es 
va retirar la meva samarreta, la 15, que 
ara està penjada a la paret del pavelló 
Joan Busquets. De vegades passo mals 
moments, quan penso en tot el que 
deixo enrere. Perquè en aquest club 
sempre m’he sentit estimada. 

Com vas prendre la decisió de dei-
xar-ho?
Hi va haver un moment d’aquesta 
temporada en què vaig dir “fins aquí”, 
vaig sentir que ja s’havia acabat. He 
preferit retirar-me bé, fent bons partits 
aquest any, i que no fos per una lesió o 
per una altra cosa. Crec que això, quan 
t’arriba, t’arriba, i no vol dir que no ho 
trobi a faltar, que no em mori de ganes 
d’agafar una pilota i jugar un partit, 
però el moment havia arribat i el millor 
era deixar-ho.

Què t’ha aportat, el bàsquet?
Jo crec que soc com soc gràcies al bàs-
quet. El compartir, la perseverança, el 
compromís, el respecte cap a la gent... 
El bàsquet m’ha fer millor persona. Em 
preocupo més dels altres que de mi 
mateixa. Les meves millors amistats són 
del bàsquet. De fet, el millor que m’em-
porto del món del bàsquet és la gent. 

Feia molts anys que eres capitana. 
Què s’aprèn de portar el braçalet?
Vaig aprendre molt de la Núria Saló, 
l’anterior capitana. Això de la capitania, 
per a mi, és molt relatiu. Sempre he dit 
a les meves companyes que jo seria 
igual si no hagués estat capitana. A veu-
re, és maco, però no és tan important. 

Continues vinculada al club, fent 
tasques administratives i coordinant 
casals, jocs escolars, activitats... 
M’agrada molt i ja ho tinc molt per 
la mà. De vegades m’atabala la feina, 
però gaudeixo treballant per fer millor 
un club dedicat a l’esport que estimo. 
Si no, podria treballar de mestra i tenir 
totes les tardes lliures, però m’agrada 
i soc jo la que m’embolico tota sola. 
M’agrada ajudar les famílies i intentar 
que les jugadores i els jugadors tinguin 
el que vaig tenir jo. M’agradaria portar 
un equip, però sé que de moment això 
no passarà per la responsabilitat que 
tinc dins del club. Crec que tinc molt 
per donar. I algun esport hauré de fer, 
el pàdel m’agrada. I acabaré compe-
tint, perquè ho porto a dins. 

“El millor que 
m’emporto del 
món del bàsquet 
és la gent”

Aquestes vacances seran diferents, 
no?
Sí, aquest agost faré unes vacances de 
veritat, que m’aniran bé per a la salut 
mental, sense pensar que comença 
la pretemporada, que per a mi era el 
pitjor moment de tot l’any. 

Miriam Roures

Podeu escoltar una entrevista a 

elprat.ràdio a través d’aquest QR

Homenatge del públic a la Stefy en el darrer partit jugat al CEM Estruch.



 FLAIXOS
D’ESPORTS

Els Víkings Vòlei Prat, amb el seu 
primer equip masculí, competiran la 
propera temporada a Superlliga 2. El 

club ha aconseguit el finançament ne-
cessari per cobrir el cost econòmic que 

suposarà participar en una categoria 
semi-professional.

ELS VÍKINGS 
COMPETIRAN A 

SUPERLLIGA 2

El Gym Studio Fran Martín ha celebrat 
al CEM Julio Méndez l’exhibició de final 

de temporada. El club ha aconseguint 
medalla a cada categoria dels campio-
nats d’Espanya per clubs, i també èxits 
com les medalles d’or al campionat de 

Catalunya de Hapkido o el bronze de 
Daniel López al Campionat d’Espanya 

júnior per autonomies.

La segona jornada de la Lliga Catala-
na de Patinatge ha servit per a retre 

homenatge a l’històric patinador 
Óscar Sánchez. Familiars, amics i antics 
companys de club s’han enfundat una 

samarreta commemorativa i han fet 
una volta en companyia dels partici-

pants de la competició.

EL GYM STUDIO FRAN 
MARTÍN TANCA LA 

TEMPORADA

EL PATINATGE 
PRATENC HOMENATJA 

ÓSCAR SÁNCHEZ
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Més de 600 infants han participat en 
la cloenda de les lligues locals escolars 
de bàsquet i futbol sala, que s’han 
celebrat a les instal·lacions de l’Estruch 
i el Julio Méndez respectivament. Des 
del departament d’Esports fan un 
balanç positiu d’aquest curs, on s’han 
donat vora 1.900 llicències.

El darrer cap de setmana de juny, el 
pavelló cobert del CEM Sagnier va aco-
llir el 9è Torneig Potablava d’hoquei 
patins, organitzat pel CH Prat. Aquesta 
competició amistosa va tancar la tem-
porada 2023-2024, amb la participació 
de tots els equips del club i 24 equips 
de 12 clubs d’arreu de Catalunya i un 
de Madrid.

JOCS ESCOLARS DE 
BÀSQUET I FUTBOL SALA 

HOQUEI PATINS
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El Prat crea un Consell 
Cooperatiu Municipal

El Prat compta des del mes de juny amb el Consell Coope-
ratiu Municipal, un òrgan representatiu que té per objectiu 
fomentar, impulsar i enfortir el cooperativisme i l’economia 
social a la ciutat.

Aquestes experiències econòmiques es basen en l’auto-
organització de la ciutadania amb la finalitat de satisfer 

necessitats bàsiques, promovent el suport mutu, el compro-
mís comunitari, la igualtat i la democràcia, tot plegat sense 
perseguir el lucre. L’objectiu final és promoure un model 
econòmic just, democràtic i sostenible.

L’Assemblea Plenària és l’òrgan de màxima representació del 
Consell i està integrada per representants polítics, de l’eco-
nomia social i cooperativa, entitats, sindicats, etc. Aquest 
òrgan, de caràcter consultiu, té les funcions d’informar, 
proposar, consultar, assessorar i seguir el desenvolupament 
de les polítiques i iniciatives municipals que afectin el sector 
de l’economia social i cooperativa. 

Grup de membres de l’Assembla Plenària del Consell Cooperatiu Municipal

El Prat reprèn 
el Pacte local 
per a l’ocupació 
i l’activitat 
econòmica 
2018-2026

Després del parèntesi que va suposar 
la pandèmia de covid i la posada en 
marxa de les mesures prioritàries per 
fer-hi front, ratificades pels agents 
econòmics i socials a l’estratègia de 
reconstrucció “Ara més que mai”, el 13 
de juny passat es va celebrar la reunió 
de la Comissió de Seguiment del 
Pacte local per a l’ocupació i l’activitat 

econòmica del Prat 2018 – 2026, amb 
l’objectiu de reprendre’n les accions i el 
seguiment. 

El Pacte està vinculat al Pla d’Actuació 
Municipal (PAM) i a altres plans estra-
tègics de ciutat, i ha estat ratificat pels 
representants dels diversos agents 
socials i econòmics de la ciutat i de la 

Trobareu més informació sobre 

el Pacte a través d’aquest QR 

comarca (empresa, comerç, restaura-
ció, economia social i sindicats), l’equip 
de govern de l’Ajuntament i els repre-
sentants dels grups municipals. 

Imatge de la reunió de la comissió, al saló de plens de la Casa de la Vila, el 13 de juny passat.
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El Club de Feina Jove, un espai 
setmanal per a menors de 30

Oberts a l’estiu!
De dilluns a divendres, de 9 a 13.30 hores

Tel. 93 478 68 78

Obre tots els dimarts a la tarda, de 15 a 18 h al Centre de Promoció Econòmica

El Club de Feina Jove és un espai des-
tinat al públic menor de 30 anys que 
vulgui fer recerca activa de feina i/o 
itinerari professional, així com desenvo-
lupar les eines i descobrir els canals més 
adequats per optimitzar aquest procés.

El Club obre tots els dimarts a la tarda, 
de 15 a 18 h al Centre de Promoció 
Econòmica (CPE) de l’Ajuntament del 
Prat. És recomanable, per a la primera 
assistència, fer una inscripció prèvia al 
Servei Local d’Ocupació (SLO, a través 
de slo@elprat.cat, el telèfon 934 786 
878, web online.elprat o bé presencial-
ment al CPE (c. Moreres, 48).

El Club de Feina Jove s’emmarca dins 
del programa Feina Jove, on participen 
tant el SLO com el programa Suport 
a la Ocupació Juvenil (SOJ) del Lloro, 
subvencionat pel SOC (Servei d’Ocupa-
ció de Catalunya).

Tallers monogràfics

Un cop al mes, el Club de Feina Jove 
ofereix un taller monogràfic on es 
presenten de manera més extensa 
aquells temes més demandats. La 
programació dels propers mesos és la 
següent:

Saps que faràs al setembre? 

Juliol

Treball per temporada – Nadal

Octubre

Com afrontar l’entrevista
de feina?

Novembre

Descobreix les millors app per 
a la recerca de feina

Setembre
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Comissions liles, lluita contra el 
bullying i consum de drogues, temes 
treballats als consells d’Infants i 
Adolescents

   LA VOSTRA 
REVISTA, INFANTS!

El Consell d’Infants i el Consell d’Ado-
lescents s’han trobat amb l’alcalde 
del Prat, Lluís Mijoler, per explicar-li 
el treball que han fet al llarg del curs 
2023-2024. Tot seguit us exposem 
quines han estat aquestes tasques que 
ha fet cada consell:

Consell d’Infants

 z S’han penjat plafons a les escoles per 
explicar la feina dels nens i nenes del 
Consell i altres representants amb la resta 
de l’alumnat.

 z Aparició de testimonis directes a la 
revista municipal (que ara teniu a les 
mans) i un espai fixe exclusiu per als 
infants (pàgines que ara esteu llegint).

 z Creació del pòdcast “El món a 150 
cm” a elprat.ràdio.

 z Reflexió sobre el feminisme i creació 
de les comissions liles a les escoles de 
primària, així com la iniciativa “Visibilit-

zem les dones del Prat”.

Consell d’Adolescents

 z Sensibilització sobre les conseqüèn-
cies del consum de substàncies i oferta 
d’opcions per apostar per un consum 
responsable.

 z Proposta de creació d’un espai segur i 
saludable de referència per als adolescents.

 z Treball sobre l’assetjament a les 
escoles: composició d’un rap per sensi-
bilitzar sobre el tema (més informació 
a la pàgina següent).

 z Procés participatiu amb els instituts 
per debatre sobre l’agenda urbana i els 
ODS (objectius de desenvolupament 
sostenible) i recollida de propostes 
dels adolescents a través dels delegats 
i delegades.

Podeu accedir al web del consell a 
elprat.cat/conselldelsinfants.

El 12 de juny, el Centre Cívic Sant 
Jordi-Ribera Baixa va acollir el 
sorteig per renovar els membres 
del Consell d’Infants. Els consellers 
i conselleres titulars i els consellers 
i conselleres de suport van rebre 
amb moltíssima emoció la seva 
elecció. Us en presentem a dos! 

Sorteig de 
renovació del 
Consell d’Infants

Martí Requena i 
Oubai Drideb 

“Ens fa molta il·lusió haver 
entrat al Consell. Vam presentar 
la nostra candidatura perquè 
volem aportar la nostra veu i les 
nostres idees. Així, els infants 
podem contribuir a millorar el 
Prat i el món en general.

4t de Primària
Escola Charles Darwin
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Un rap  contra el bullying

Candela Maldonado Jan López Morales

El Consell d’Adolescents del Prat, format 
per 12 nois i noies d’entre 12 i 13 anys, 
és un espai poden expressar les seves 
opinions, inquietuds i propostes per 
millorar la ciutat. Fa poc han decidit 
abordar un tema de gran importància 
i actualitat: l’assetjament escolar, cone-
gut també com a bullying en anglès.

Amb la col·laboració d’artistes locals 
vinculats a La Capsa, com Poncelam, 
T-Cun, MarkdeMaria, Alberto Crespo 
i Daniel Morató, i sota la direcció del 
pratenc Óscar Hidalgo, han creat un 
rap i un videoclip que denuncia aques-
ta problemàtica i promou la solidaritat 
entre iguals. 

No callar i buscar ajuda

La cançó, fruit d’un intens procés creatiu 
en què els i les adolescents han participat 
activament, és un reflex de les emocions 
i les vivències de les víctimes d’assetja-
ment. El rap aconsegueix transmetre un 
missatge d’esperança i apoderament, 
animant a les persones joves a no callar i a 
buscar ajuda si ho necessiten. 

Més accions contra
l’assetjament
A més de la creació del rap, el Consell 
d’Adolescents ha dut a terme altres 
accions per lluitar contra l’assetjament 
escolar. S’han trobat amb representants 
dels instituts per exposar les seves 
reflexions i valorar possibles accions, 
han fet una dinàmica per recollir inqui-
etuds sobre el tema al Festival AltraVeu, 
han participat de la Taula d’Infància i 
Adolescència del Prat i s’han trobat amb 
l’alcalde a final de curs per presentar el 
treball de tot l’any.  

El projecte del rap contra l’assetjament 
escolar és un exemple de com les per-
sones joves poden ser protagonistes 
del canvi social i contribuir a crear una 
ciutat més justa i inclusiva. 

Trobareu el videoclip al web
elprat.cat/conselldadolescents

“No acabarem amb l’assetjament 
escolar amb la cançó, però com a 
mínim que toqui la consciència i faci 
reflexionar sobre el mal que fa. M’ha 
agradat molt aquesta experiència i 
conèixer artistes del Prat”.

“El que més m’ha agradat ha 
estat poder estar en un estudi de 
gravació professional, enregistrar 
un rap i transmetre un missatge 
molt important. M’ha ajudat a 
posar-me més en el lloc de l’altre”.

Moment de l’enregistrament del rap a l’estudi de gravació.

Adolescents del Prat creen un rap per denunciar l’assetjament escolar 
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